
Protokół Nr 81/2023 
z posiedzenia Komisji Budżetu Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
w dniu 26 maja 2023 r. 
 
Obrady Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu – Andrzej Pałka 
stwierdzając quorum na podstawie listy obecności (w załączeniu).  
 
Posiedzenie Komisji odbyło się w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Ostrowcu 
Świętokrzyskim, przy ul. Świętokrzyskiej 11, rozpoczęło się o godz. 14.36. 
 
Do porządku obrad: 
 
Przewodniczący Komisji – A. Pałka zaproponował, aby zmienić kolejność w porządku 
obrad (w załączeniu) i jako pierwsze zaopiniować dwa pierwsze projekty uchwał  
z porządku obrad, tj.: jako pierwszy – projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu  
zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na lata 2023 – 2033, jako drugi – projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
„Planu adaptacji do zmian klimatu miasta Ostrowca Świętokrzyskiego do 2032 roku” - 
członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w propozycję. 
 
Członkowie Komisji obradowali według następującego porządku obrad  
(z uwzględnionymi powyższymi poprawkami): 
 
W ramach punktu III „Sprawy różne”, a zwłaszcza kilku sprawozdań z realizacji 
programów prowadzonych przez MOPS, radny M. Marzec zapytał o kwestię 
deinstytucjonalizacji i otrzymał odpowiedź, że tym zagadnieniem zajmuje się 
bezpośrednio Dyrektor MOPS i przez nią będzie ta kwestia wyjaśniona.  
 

Ad II/Opiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
 

1) przyjęcia zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 
zbiorowego dla Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2023 – 2033 
(projekt uchwały w załączeniu): 

 
Do w/w projektu uchwały Wiceprezydent D. Smoliński zgłosił autopoprawkę – zwrócił 
się o skreślenie ze strony 22 załącznika słów „lipa drobnolistna w parku przy Muzeum 
Historyczno – Archeologicznym w Częstocicach”.  
Radny Wł. Stec zapytał, czy MZK planuje zwiększenie ilości kursów autobusów.  
Wiceprezydent D. Smoliński wyjaśnił, że obecna umowa na transport publiczny 
określa ilość tras na 980 tys. km – i na taką ilość zostały oszacowane koszty.  
Po I półroczu będzie zwiększona ilość kursów, będzie m.in. zwiększona ilość kursów 
linii nr 8 i do Denkowa. Wiceprezydent stwierdził, że to, co może obiecać, to 
zwiększenie ilości wozokilometrów zwłaszcza tam, gdzie komunikacja jest najbardziej 
potrzebna, co jest do oszacowania po obserwacji Ostrowieckiej Karty 
Komunikacyjnej. Na pewno od września br. częstotliwość kursów powinna być 
większa, bo przynajmniej jeszcze przez 1,5 roku będziemy korzystać z niższych 
stawek cen energii. Odpowiadając na pytanie przewodniczącego A. Pałki 
Wiceprezydent wyjaśnił, że autobus ładuje się ok. 6 godzin, szybsze ładowanie to 2,5  
- 3 godziny. Jedno ładowanie pozwala na przejazd ok. 350 km.  



2 

 

Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  
 

2) przyjęcia „Planu pracy do zmian klimatu miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
do 2032 roku” (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

 
Ad I/Stan realizacji projektu „Ostrowiec Świętokrzyski – miasta OdNowa” 
finansowanego w ramach Funduszy Mechanizmu Finansowego Europejskiego 
Obszaru Gospodarczego z Programu „Rozwój Lokalny” (informacja  
w załączeniu): 
 
Szczegółową informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprezydent Miasta –  
D. Smoliński wyjaśniając, że w ramach funduszy norweskich na terenie miasta 
prowadzone jest szereg działań w różnych dziedzinach, zarówno przez gminę, jak 
również przez jej partnerów. I tak na przykład: Stowarzyszenie „PISK” czyni 
przygotowania na rzecz powołania Młodzieżowej Rady Miasta, Polski Czerwony 
Krzyż prowadzi zajęcia edukacyjne dla dzieci i młodzieży w ramach zadania 
„Akademia Współczesnego Juniora”, Centrum Rozwoju Lokalnego realizuje program 
edukacyjno-przedsiębiorczy „Akademia Młodego Przedsiębiorcy”. Wszystkie te 
działania były promowane na terenie miasta. W ramach funduszy wykonywana jest 
inwentaryzacja ścieżek rowerowych, powstaną również nowe stacje informacyjne na 
temat segregacji odpadów i edukacji ekologicznej (już jest podpisana umowa na 
montaż tych urządzeń). Planowane jest również wydanie książki „Baśnie i legendy 
dawnego Ostrowca” w ilości 600 egzemplarzy oraz na audiobooku, zakupione 
zostały serwery, a z nowych rzeczy już jest uruchamiana platforma do konsultacji 
społecznych. W ramach likwidacji barier architektonicznych w przedszkolach i w 
siedzibie MOPS przebudowane zostaną łazienki dla osób niepełnosprawnych oraz 
zostanie zainstalowana winda. Planowane są również szkolenia i studia 
podyplomowe dla pracowników urzędu. W tym roku przewidziany jest również zakup 
czujnika do mierzenia zanieczyszczenia powietrza. W ramach funduszy norweskich 
prowadzona jest bieżąca współpraca z partnerem gminy, odbyła się jedna wizyta 
studyjna oraz spotkania online – w ub. roku było ich 8, w 2023 r. – jak dotąd trzy. 
Radny M. Marzec stwierdził, że jeśli chodzi o integrator, tam dużo działań jest 
nakierowanych na młodzież, ale co z działaniami na rzecz biznesu? Wiceprezydent 
D. Smoliński wyjaśnił, że takie działania na rzecz biznesu nie są możliwe w ramach 
tego projektu, bo wkracza to w pomoc publiczną. Niestety, w tym projekcie nie ma 
działań na rzecz osób, które już prowadzą działalność gospodarczą, ale to nie 
znaczy, że Centrum Rozwoju Lokalnego nie będzie świadczyć takich usług, ale 
oczywiście, poza funduszami norweskimi. Poza tym jest przygotowywany program 
rozwoju przedsiębiorczości, jak również planowany jest nabór do specjalnej strefy 
ekonomicznej. Zdaniem radnego M. Marca w Ostrowcu brak jest wsparcia dla 
startup’ów. Wiceprezydent D. Smoliński stwierdził, że jeśli tylko będą możliwości 
finansowe, gmina będzie starać się, aby takie wsparcie się znalazło.  

Ad II/Opiniowanie projektów uchwał w sprawie – c.d.: 
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3) przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

 

4) przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2026” (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Odpowiadając na pytania radnego A. Głąba wiceprezydent D. Smoliński 
poinformował, że ten dokument będzie jeszcze modyfikowany.  
 
Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

 

5) aneksu do porozumienia międzygminnego z dnia 24 maja 2021 r. w sprawie 
opracowania Planu Działań Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 
Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz Planu 
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 
Miasta Północy oraz zmiany uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 
międzygminnego (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Wiceprezydent D. Smoliński wyjaśnił, że tego typu uchwała jest procedowana  
w każdej z gmin, które wchodzą w skład Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego „Miasta 
Północy”.  
 
Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

 

6) aneksu do porozumienia międzygminnego z dnia 7 września 2021 r.  
w sprawie programowania oraz wdrażania Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miasta Północy oraz 
zmiany uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego (projekt 
uchwały  
w załączeniu): 

 
Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  
 

7) określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski oraz zmiany uchwały w sprawie Statutu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  
 

8) powołania Młodzieżowej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego i nadania 
jej statutu (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Radny J. Wrona zapytał, przez ile kadencji funkcjonowała Młodzieżowa Rada Miasta  
w Ostrowcu. Wiceprezydent D.Smoliński wyjaśnił, że w chwili obecnej nie jest  
w stanie udzielić dokładnej odpowiedzi, ale ostatnia uchwała w tej sprawie jest  
z 2011 r. Jednocześnie wiceprezydent wniósł autopoprawkę do projektu uchwały  
i zaproponował, aby § 3 otrzymał następujące brzmienie: „Traci moc uchwała  
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Nr VIII/42/2011 Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 30 marca 2011 r.  
w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego”. 

 
Członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały (wraz  
z zaproponowaną autopoprawką). 

 

9) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Publicznego Przedszkola Nr 12 z 
Oddziałami Integracyjnymi im. Marii Konopnickiej w Ostrowcu Świętokrzyskim 
(projekt uchwały w załączeniu):  

 
Członkowie Komisji w głosowaniu – 7 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  
i 3 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

 

10)  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2023 r. (projekt uchwały w załączeniu): 
 
Odpowiadając na pytanie radnego Wł. Steca Skarbnik Miasta – S. Kijak szczegółowo 
wyjaśnił kwestię dotyczącą pozyskiwania środków z lokat bankowych i poinformował, 
że są one przeznaczone na pomoc dla straży pożarnej.  
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 

11)  zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2023 – 2029 (projekt uchwały w załączeniu): 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 

Ad II/Sprawy różne: 
 
Przewodniczący Komisji – A. Pałka zapytał członków komisji, czy mają jakieś 
propozycje do planu pracy na rok bieżący, ale nie zgłoszono żadnych propozycji.  
 
Poza tym nie zgłoszono żadnych innych spraw.  
 
Na tym obrady zakończono. Posiedzenie Komisji trwało do godz. 15.30. 
 
Przewodniczył: Przewodniczący Komisji Budżetu RM - Andrzej Pałka 

 
Protokołowała: Marta Kamińska 
 
 
 

 
 


